
כלל  על  סנגוריה  דברי  נעורר  הרחמן,  אב  אבינו  "תחילה 

ישראל וכפי הדרך שלימד עליהם אליהו הנביא בספרו תנא 

דבי אליהו חלק א' פרק י"ט:

ושם אמר לך אליהו הנביא, שתראה כמה יהודים יש לך שאין 

להם פרנסה ובכל זאת עוסקים בתורה בכל יום תמיד.

יום  בכל  בתורה  עוסקים  זאת  ובכל  שסובלים  עניים  וכמה 

תמיד.

שהם  והקשיים  הצרות  כל  שלמרות  לך  יש  יהודים  וכמה 

עוברים בחייהם בכל זאת משלמים שכר לימוד עבור ילדיהם 

שילמדו תורה ומתאמצים אף הם לשמור את מצוותיך למרות 

מה שהם עוברים. עד כאן תוכן דבריו. 

ורבינו החפץ חיים בספרו שמירת הלשון לאחר שהביא את 

דברי אליהו הנביא כתב:

"ומזה יוכל ללמוד כל אדם איך שצריך כל אחד מישראל לעורר 

רחמים לפני הקב"ה על ישראל בדברים אלו וכיוצא בהם, כי גם 

בזמנינו את  למי שיודע  בהן  וכיוצא  אלו  זכויות  ישנם  היום 

המצב הדל של ישראל,

מצוות  ומקיימי  תורה  לומדי  הרבה  ב"ה  יש  כן  פי  על  ואף 

והרבה מחזיקי תורה וגומלי חסד 

ועושי צדקה בכל עבר ופינה )עד כאן לשון רבינו החפץ חיים(.

ואף אנו נלך בדרכם ונאמר לך: 

לא היה לך במשך כל הדורות של העם היהודי, שום דור שחילק 

כל כך הרבה צדקה כל הזמן כמו הדור הזה!!! שאתה לבדך יודע 

ומחלקות  עתק  סכומי  אוספות  הגדולות  הצדקה  קרנות  כמה 

לנזקקים.

וכמה  ומחלקים.  אוספים  השכונתיים  החסד  אירגוני  וכמה 

אנשים פרטיים נותנים ונותנים ונותנים !! וכל זה למרות הקשיים 

הכלכליים הקשים שיש היום! 

ולא היה לך במשך כל הדורות של העם היהודי, שום דור שעשה 

כל כך הרבה גמילות חסדים יום יום, כמו הדור הזה!!!

והדבר הזה הוא החל מ-חלוקות אדירות של מצרכי מזון לנזקקים 

כל שבוע ושבוע, וכלה בסיוע רפואי במגוון עצום של דברים. 

ואל כל זה מצטרפים מאות תחומים וענינים של אלפי גמ"חים 

אחינו  לתועלת  מפעילים  פרטיים  שאנשים  והעולם  הארץ  בכל 

בית ישראל !!

ולא היה לך במשך כל הדורות של העם היהודי שום דור שהיה בו    

יום יום, כל כך הרבה זיכוי הרבים כמו הדור הזה!!! כאשר אלפים 

ברחבי הארץ והעולם מתמסרים כל הזמן להציל ולזכות את כלל 

ישראל לקרבם ולהדריכם אליך אבינו שבשמים,            ועוסקים 

בכך יומם ולילה במסירות בכל מיני אופנים וצורות.           

ולא היה לך במשך כל הדורות של העם היהודי, שום דור שהיו 

הדור  כמו  חזרה בתשובה  ענק של  כאלה מהפיכות  הזמן  כל  בו 

אנו  העולם,  רחבי  ובכל  הקודש  ארץ  רחבי  בכל  כאשר  הזה!!!   

אליך  החטא-והתקרבות  עולם  עזיבת  של  ענקיים  גלים  רואים 

מאוד  ממך  רחוקים  שהיו  אנשים  וכיצד  ומצוותיך,   ולתורתך 

וחלקם שקועים בכל תאוות העולם- עוזבים הכל ועובדים אותך 

במסירות.

ולא היה לך שום דור במשך כל הדורות מאז חורבן בית המקדש 

שהיה בו כל כך הרבה לימוד תורה כמו שיש בדור הזה!!! שזהו דבר 

פלא, איך בכל הארץ והעולם יש ברוך ה' כל כך הרבה ישיבות, 

כוללים ותלמודי תורה שיושבים ולומדים בהם תורה בהתמדה, 

ובפרט  מאוד.  לרבים  שיש  הכלכליים  הקשיים  למרות  זה  וכל 

ולמרות  בעולם.  מיצרת  שהקורונה  הקשיים  כל  עם  בתקופתינו 

הכל לומדים ולומדים ולומדים בהתמדה! וכל זה מעבר לאלפים 

רבים של שיעורי תורה בכל רחבי הארץ והעולם שמכל הסוגים 

והגוונים של עם ישראל יושבים ולומדים את תורתך יתברך!

האם יש לך עוד עם כזה כמו עם ישראל???

וכעת אבי שבשמים אעבור לחלק השני של כף הזכות והוא 

כפי שמובא בספרים הקדושים ללמד כף זכות על המעשים 

הלא טובים של החוטאים והטועים:

כף זכות על אלו הנקראים חילוניים:

ריבונו של עולם אתה לבדך יודע שכאשר אדם נולד למשפחה 

חילונית הרי מתחילת היוולדו הוא לא מקבל חינוך של תורה 

ומצוות ובמקום זה מוחו וליבו עד סוף לימודיו בבתי הספר, 

מתמלאים בהבלים, שטויות, כפירה ותאוות העולם הזה. 

וכן: אתה לבדך יודע שהאוכל שהוא אוכל מזהם ומטנף את 

מוחו וליבו וכפי שכתבת בתורתך שכאשר יש באוכל בעיות 

נהיה אטום  של כשרות הוא מטמטם את המח והלב והאדם 

לקדושה ויראה !

להם  נותנים  קטנות  מגיל  אלו  אומללים  זה  לכל  ובנוסף 

מכשירי  ידי  על  החמורות,  הגוף  תאוות  לכל  להחשף 

טומאה  שערי  מ"ט  לתוך  ליפול  לאדם  הגורמים  האינטרנט 

הנוראים, כך שהאדם שוקע יום יום בתוך טומאות קשות וחטאים 

אפילו  ולכן:  אטימות  גבי  על  אטימות  לו  שמוסיפים  חמורים, 

אם הוא יודע שיש יהודים שומרי מצוות, ואף אם יתנו לו כל 

מיני דרכים להכיר את הבורא, אולם הרי הוא כמו ששקוע בתוך 

בטון שכן הטומאות עוטפות אותו בשכבות אדירות ומה שהוא 

יראה וישמע לא יכול להשפיע עליו!! 

דיבורי כף זכות על כלל ישראל שבכוחם יתבטלו הצרות והגזירות הקשות ראוי לאומרם כל יום מתוך התבוננות וכוונה על 

מה שקוראים.

הקדמה:

סנגורם של ישראל רבי לוי יצחק מברדיטשוב זי"ע כתב בספרו קדושת לוי )פרשת שופטים( שכדי לעורר את רחמנות ד' עלינו 

שישפוט אותנו בחסד וברחמים הדבר תלוי כפי מה שאנו מתנהגים בחסד ומלמדים זכות על כל איש מישראל, ועל ידי זה גם 

למעלה מתעורר אותו ענין ומלמדים גם עליו וגם על כל ישראל חסדים . 

וכותב שם רבי לוי יצחק שהאדם המלמד זכות על ישראל פותח את השער העליון לשפוך על עם ישראל חסדים וברכה !!!!

והוא עצמו יזכה מידה כנגד מידה שיצא זכאי במשפט של מעלה – כי במידה שאדם מודד מודדים לו !!! ורבי נחמן מברסלב 

זי"ע )בספרו ליקוטי מוהר"ן תורה רפ"ד ( כתב שכאשר מלמדים זכות על החוטא יש בכח הדבר לגרום לו לחזור בתשובה!! 

)ומובן לפי זה שכאשר נעורר זכות על עם ישראל והדבר יגרום למהפכות רוחניות אצלם – ממילא יתבטלו כל הקטרוגים 

בשמים !! ( ורבינו החפץ חיים זי"ע בספרו שמירת הלשון )שער התבונה פרק ז' ( האריך לבאר את מעלת המלמד בזכות עם 

ישראל והראה שם מחז"ל עד כמה הקב"ה רוצה שילמדו זכות על בניו ובנותיו ועד כמה מקפיד הקב"ה על כל מי שמדבר 

רע על עם ישראל וכתב רבינו החפץ חיים שהמלמד זכות יהיה אהוב וחביב לפני הקב"ה ויזכה לאחר פטירתו למעלה גבוהה 

בגן עדן !!

ועל כן ערכנו כאן דיבורי כף זכות אמיתיים לחלוטין על כלל ישראל על כל גווניו ואין ספק כלל, שכאשר יאמרו את הדברים בכוונה, 

יועיל הדבר לבטל מאתנו ומכל ישראל את הגזירות הקשות ויבואו לעולם חסדים ורחמים וישועות!! )ראוי להשתדל לפני שמתחילים 

לומר את דברי הסנגוריה להכניס בלב קצת אהבה ורחמים על עם ישראל(



ומה שבכל זאת אנו רואים, רבים שכן זוכים להתקרב אליך, 

את  לאדם  בוקע  הרחמים המרובים שלך שאתה  בגלל  הכל 

והרהורי  קדושה  ליבו  לתוך  ומכניס  שלו  הטומאה  מעטפת 

תשובה המסייעים בידו להתקרב אליך

ומכאן אמשיך לעורר:

כף זכות על אלו הנקראים מסורתיים:

וכן אבינו שבשמים גם אלו שקיבלו טיפה של מסורת בביתם, 

ולכן הם עושים קידוש בשבת וגם שומרים קצת את החגים 

וכדומה, אולם הרי גם אומללים אלו קיבלו את אותו מסלול 

צורת  כל  את  וכן  חילוניים.  ספר  ובתי  חילוני  גן  של  נורא 

תאוות  אחרי  רדיפה  של  לחיים  אותם  חינכו  שבה  החיים 

העולם הזה הגורמת לאדם לשקוע בתוך ביצה עמוקה של 

עבירות וטומאות קשות וממילא גם מה שהאדם הזה כבר כן 

מקיים, אין לזה שום השפעה על נשמתו.

וכן גם הוא הרי אוכל את המאכלים שאין עליהם כשרויות 

מהודרות,

וממילא אף הוא ליבו ומוחו נאטמים ומטמטמים לכל ענין 

בתוך  כמו  הרגיל ששקוע  החילוני  כמו  והריהו  קדושה.  של 

בטון של הטומאות העוטפות אותו ולא נותנות לו להתקרב 

אליך.

כף זכות על אלו הנקראים כיפות סרוגות:

)הדברים שנאמרים כאן נכתבו ע"י העורך שבא מהזרם הזה 

ומכיר את הנושא משורשו( 

ואתה אבינו שבשמים יודע שלפני למעלה ממאה שנים קמו 

את  וראו  הציונית,  לדרך  להתקרב  שהחליטו  חרדים  רבנים 

הציונות כהתחלת הגאולה וכך התחילה להיווצר דרך חדשה 

כלומר: שהתכלית  תורה ועבודה  ביהדות שדגלה בשיטה של 

היא לא רק התורה אלא גם העבודה. וכך קמו דורות שהפכו 

את העבודה לחלק ענק מתכלית החיים ולא רק אמצעי לקיום, 

וזה גרם לשיבוש בהשקפות האמיתיות של היהדות. וכך נוצר 

מצב שהם הקימו לבניהם מוסדות שהם קראו להם ישיבות 

ביותר,  חשוב  מקום  תופסים  החול  לימודי  שבהם  תיכוניות 

דבר שגרם לתלמידים רבים מאוד בסופו של דבר או לעזוב את 

ברמה  לדתיים  להפוך  או  לחילוניים  ולהפוך  או  לגמרי  הדת 

חייהם.                                                                                                                   מרכז  את  תופסת  הקריירה  אחרי  שהרדיפה  נמוכה 

התוצאות  ושאר  שלהם  לחיים  האינטרנט  נוסף  זה  ולכל 

שהאוכל  אותם  חינכו  לזה  ובנוסף  הביא.  שהוא  הקשות 

את  יודע  ואתה  בסדר  אחוז  מאה  הוא  רבנות  עליו  שכתוב 

אין ספור הבעיות הכשרותיות שיש שם שגורמות לאטימות 

בלב האוכלים                                               ואתה יודע 

שהם בכלל לא אשמים שכן לימדו וחינכו אותם שזוהי היהדות 

האמיתית וזוהי צורת החיים הנכונה.

שמתרחשות  ענקיות  למהפכות  כיום  אנו  עדים  שני-  ומצד 

שם כאשר רבים מאוד הופכים לצדיקים וצדיקות ומשקיעים 

את כל זמנם בלימוד התורה ומחנכים כך את ילדיהם, מתוך 

על  ומקפידים  מהאינטרנט  ומתרחקים  וקדושה  צניעות 

הכשרויות וכו'.

כף הזכות על אלו הנקראים חרדים:

ואתה אבינו אב הרחמן יודע את כל הקטרוגים שיש בשמים 

על כך שנשים הנקראות חרדיות הולכות בבגדים הסותרים 

שנשות  יודע  גם  אתה  אולם  האמיתית.  ההלכה  את  לגמרי 

טעויות  אולם,  וקדושות,  צנועות  הן  הרי  במהותן  ישראל 

בבתי  וחונכו  גדלו  שנשים  גרמו  רבנים  הרבה  שעשו  חמורות 

צניעות  הלכות  לגבי  נכונה  לא  בצורה  והתיכונים  הספר 

האישה. 

היום  איתם  שהולכים  שהפיאות  יודע  אבינו  אתה  ולדוגמא 

הן  שאסור לפי כל הפוסקים בלבישה. אולם  זהו כיסוי הראש 

את  הגבילו  ורק  ממטפחת,  עדיף  ואפילו  מותר,  שזה  חונכו 

הפאה שלא תהיה ארוכה ועוד כמה דברים, וכך נוצר החורבן 

הרע  והיצר  אותן.  שלימדו  מה  על  סמכו  הם  שבתמימותן 

המשיך במשך שנים רבות לבלבל רבנים ורבניות והם המשיכו 

ללמד את הלכות צניעות הלבוש עם הרבה טעויות הלכתיות 

וכאשר  הלאה  וכך  בנותיהן  את  הנשים  חינכו  וכך  חמורות, 

מכניסים לבנות כאלו שיבושים למוח מה הן יכולות לעשות 

??? והאם אפשר להאשים אותן ולהעניש אותן??? הרי הן 

עושות את זה בתמימות ללא שום רצון להחטיא את הרבים!! 

ממש לא!! וגם על הבעלים של הנשים שחלקם הגדול לומדי 

תורה ויראי ה', גם עליהם אי אפשר לבוא בטענות שהרי הם 

למדו בישיבות ומעולם הם לא למדו את הלכות כיסוי ראש 

האישה, ולא מעלים על דעתם עד כמה זה אסור ובפרט שהם 

סומכים על הרבנים והרבניות שלימדו את נשותיהם ולכן הם 

חושבים בתמימות שזה מותר.

את  לראות  כואב  אבא  שלך  הלבוש  פרטי  בשאר  וכן 

החצאית  אורך  ואת  לובשות,  מהן  שרבות  החולצות 

שהן  השקופות  הגרביים  ואת  לובשות,  שהן  והשמלות 

בשמים.                                                                                                                         נוראי  וצער  לחורבן  גורם  זה  ושכל  לובשות 

של חינוך  זה תוצאה  יודע שגם  אבל אבא! אבא! אבא! אתה 

יקרות אלו  ונשים  ולימדו אותן  שכך חינכו  מבולבל ומשובש 

לובשות את זה בתמימות מתוך מחשבה שהכל בסדר גמור ע"פ 

ההלכה !! ואם כך על מה יש לבוא אליהן בטענה??? על מה??? 

ואם רק היו מראים להן שהכל שיבוש הלכתי וטעויות חמורות 

הן היו זורקות את הפיאות ושאר פרטי הלבוש הלא צנועים!!!                                                                                                       

וזורקות  שמשתנות  רבות  נשים  שיש  רואה  הרי  אתה  ואכן 

לפח ומחליפות את פרטי לבושן כאשר הן זוכות לקרוא חומר 

ההלכות  את  ויסודית  אמיתית  בצורה  להן  שמסביר  הלכתי 

שיש כאן.                          

את  להמציא  דאג  השטן  כמה  עד  יודע  רחמן  אבא  ואתה 

המפלצת הנוראה והטמאה הנקראת אינטרנט שגורמת לאדם 

מדעים  שמחקרים  וכמו  מזה,  לצאת  יכולת  ללא  להתמכר 

שיטות  עם  משתמשים  זה  במכשיר  האתרים  שיצרני  גילו 

לזה  ובנוסף   !! לאדם להתמכר למכשיר  לגרום  פסיכולוגיות 

ואיומה על הנכנס  המכשיר הארור מקרין טומאה רוחנית קשה 

אליו וכידוע לך עד כמה הוא מלא בזוהמה ותועבה עצומים 

ונוראים שמטנפים את נשמת האדם בכל הרע שבעולם, ולכן- 

רבים שהיו  היחידי שיודע שכל אותם עשרות אלפים  אתה 

פעם שומרי מצוות ועזבו את הדת והיהדות לגמרי או כמעט 

להציץ  רק  אותם  פיתה  שהשטן  מכך  כתוצאה  היה  לגמרי 

במכשיר תוך כדי שהאדם מבטיח לעצמו שלא יקרה לו שום 

וזה היה האסון שלהם שהם נפלו לבור שהשטן  נזק רוחני- 

טמן להם והם נשאבו ללא יכולת להפסיק מרוב ההנאה והתאוות 

וכו' שהמכשיר סיפק להם, ולכן- אנשים שהיו רבנים וצדיקים 

בגלל  והכל  חמורים  לחוטאים  הפכו  בהתמדה  תורה  ולומדי 

חפץ שכל מי שנכנס אליו בתמימות נשאב כמעט ללא שום 

יש לשטן רשות לקטרג  איזו רשות  כן  ואם  להנצל!!!  יכולת 

ולקטרג ולקטרג ???  האם דור אומלל זה אשם שאתה מציב 

מולו מפלצת טומאה שכוחה אדיר לחסל את האדם מבחינה 

רוחנית???             

ולכן אבינו אב הרחמן, המרחם עלינו תראה עד כמה אנחנו 

סובלים, ועד כמה היצר שיודע שהסוף שלו מתקרב כאשר 

העצומים  כוחותיו  כל  את  מכניס  השלימה,  הגאולה  תגיע 

משיח.                                                                                                        שלפני  הדור  בנו         - וערמימותו  ותחבולותיו 

מחלות,  קשות,  גזירות  וחלילה  חס  עלינו  להביא  ובמקום 

וטהרה על  תוריד אתה ממרום שפע קדושה  וצרות  קשיים 

לב כל יהודי ויהודיה בארץ הקודש וחו"ל ויתעוררו כל כלל 

ישראל לעבוד אותך בקדושה ובטהרה ובשמחה ובשלימות 

מכאן להמשיך מהתפילה השבנו וכו'


